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Spørgsmål 

Er der virksomheder der har modtaget finansiel støtte siden 14. juli 2020, som ikke ville 

have gjort det, hvis den danske regering havde fulgt EU-Kommissionens »henstilling om 

at gøre finansiel støtte til virksomheder i Unionen betinget af fraværet af forbindelser til 

ikkesamarbejdsvillige jurisdiktioner«, som EU-Kommissionen har formuleret det, vedrø-

rende økonomisk støtte til virksomheder i skattely? Ministeren bedes svare ja eller nej. 

 

Svar 

Det lægges til grund, at der sigtes til, om der er udbetalt beløb efter covid-19 hjælpepak-

ker i tilfælde, hvor modtageren er en dansk virksomhed, der indirekte ejes af en fysisk el-

ler juridisk person, der er hjemmehørende i et land på EU’s sortliste over skattely, jf. sva-

ret på SAU Alm. del – spm. 479. Det kan oplyses, at Skatteministeriet ikke har nogen 

konkret viden om, at der er sket udbetalinger efter covid-19 hjælpepakker i sådanne til-

fælde, men at det ikke kan udelukkes, at det er tilfældet. 

 

Det bemærkes, at der er registre over danske virksomheders direkte ejere, ligesom der er 

registre over danske virksomheders reelle ejere, dvs. fysiske personer der ultimativt ejer 

mere end 25 pct. af ejerandelene eller stemmerettighederne i en virksomhed. Der eksiste-

rer derimod hverken registre eller andre umiddelbart tilgængelige oplysninger om eventu-

elle indirekte ejere, der er juridiske personer. 
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